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Vážení spoluobčané,
jarem se probouzíme do nové, aktivnější 

části roku. Na zahrádkách se pilně pracuje. 
Všichni očekáváme plno květů pro potě-
chu oka a srdce. Také řezem a pravidel-
nou jarní údržbou vytváříme předpoklady 
pro uspokojivou úrodu ovocných stromů 
a krásu okrasných dřevin a celých záhonů.

Jaro je čas úklidu a vymetání pavučin ze 
zapomenutých koutů.

Rád bych využil tuto příležitost sdílet 
s vámi několik slov o odpadovém hos-
podářství a s tím úzce spojeném pořádku 
a úklidu v obci. Neměla by se vytrácet 
zodpovědnost každého z nás za to, jak na-
kládáme s tím, co už nepotřebujeme nebo 
co vyprodukujeme jako odpad.

Co odhodíme, musí někdo uklidit nebo 
dále zpracovat.

Tříděný odpad patří do kontejnerů a ne 
mimo ně. Pokud je to možné, prosím o se-
šlapávání a skládání jednotlivých druhů, 
ať neodvážíme zbytečný vzduch. Kartony 
lze natrhat nebo seskládat. Plastové obaly 
prosím nevkládat v zasukovaných odpad-
kových sáčcích. Nejlépe je vysypat nebo 
roztrhnout nad kontejnerem. Takovéto 
velké uzavřené pytle se musí dodatečně 
otevírat a tím brzdí plynulost třídění. Tetra 
Pak – nápojové obaly patří do kontejneru 
na plast. Je to komodita, za kterou zpětně 
obec získává nejvíce financí. Příjmy ze 
zpětného odběru tříděného odpadu a po-
platky za odpady od občanů již několik 
let nepokrývají výdaje na odpadové hos-
podářství Mysločovic. A každoročně se 
náklady na provoz odpadového hospodář-
ství zvyšují. V roce 2021 činily celkové 
náklady na provoz odpadového hospo-
dářství 694 095 Kč. Dle počtu obyvatel 
to znamená průměrné provozní nákla-
dy 1 022 Kč na občana. Celkové příjmy 
z poplatků za komunální odpad od občanů 

byly 354 695 Kč (poplatek byl 525 Kč/os). 
Je tedy zřejmé, že obecní rozpočet z vel-
ké části dotuje fungování systému odpa-
dového hospodářství, přitom za ideálních 
podmínek by tyto peníze mohly být in-
vestovány do rozvoje obce. Tento nepří-
znivý trend bude ještě znatelnější v dů-
sledku cílů a závazků stanovených novým 
odpadovým zákonem. Pro obce a občany 
to jednoduše znamená – čím méně bude-
me třídit, tím více budeme muset zaplatit. 
Snížení produkce směsného komunálního 
odpadu a zvýšení podílu vytříděných slo-
žek (plast, papír, sklo atp.) pomůže šetřit 
peněženky nás všech.

Pojďme se tedy podívat na aktuální 
situaci odpadového hospodářství u nás. 
V současnosti na území Mysločovic slou-
ží ke shromažďování komunálního od-
padu šest sběrných hnízd, kde je možné 
třídit sklo, papír, plast, textil či olej.

Celková produkce odpadů za rok 2021 
byla 171,1 tun, z toho 158 tun tvořila 
celková produkce komunálního odpadu. 
Produkce směsného komunálního odpadu 
činila 102,431 tun, což znamená průměr-

nou produkci 150,9 kg na občana. V po-
rovnání s předchozími roky hodnota kle-
sá, nicméně do budoucna (do roku 2030) 
budeme nuceni produkci snížit ještě o cca 
30 kg na osobu. Jinak se to citelně podepí-
še na každoroční výši poplatku za odpad.

Pokud se jedná o separaci odpadu, 
v průměru vytřídí jeden občan Mys-
ločovic 16,6 kg plastu, 18,4 kg papíru 
a 16,3 kg skla za rok. Za každý kilogram 
vytříděného odpadu plynou finance do 
obecního rozpočtu díky zpětnému odbě-
ru vytříděných odpadů společností EKO-
-KOM. Tím, že lidé vyhodí odpad do 
sběrných nádob, pomáhají šetřit finanční 
prostředky nejen obci, ale také sami sobě.

Děkuji všem občanům, kteří svědomitě 
třídí odpad a nosí jej do sběrných nádob. 
Díky vám se nám snad i nadále bude dařit 
razantně nezvyšovat poplatek za svoz ko-
munálních odpadů. Podrobné informace, 
kde a kdy je možné třídit jaký odpad, jsou 
k nalezení na webových stránkách obce. 
Na stránkách je rovněž k dispozici strate-
gie rozvoje odpadového hospodářství na 
následující roky.

Obecní novinyObecní noviny

MYSLOCOVICE

Autor fotografie Jan Perout



Obecní novinyObecní noviny
Vydává
Obecní 
úřad MYSLOCOVICE č. 71 / jaro 2023 strana 2

Zima a předjaří v naší mateřské škole

Čteme a vyprávíme dětem – 4. a 5. část
V prosinci a v lednu jsme se v rámci 

naší celoroční aktivity Čteme a vyprávíme 
dětem zaměřili na adventní a vánoční té-
matiku. V posledním předvánočním týdnu 
přišla do školky dětem předčítat naše bý-
valá paní učitelka a nynější starostka obce 
Hostišové paní Michaela Nováková. Vy-
brala příběh z knihy Ladovy Vánoce. Prv-
ní lednový týden jsme věnovali svátku Tří 
králů – „putovali“ jsme k jesličkám do sa-
zovického kostela a muzea. V kostele nás 
uvítala paní Marie Rapantová a seznámila 
malé koledníky s historií této zajímavé 
stavby. Všichni jsme si společně zazpívali 
několik koled, o hudební doprovod se po-
starala varhanice paní Květa Hlobilová. V 
příjemně vytopeném přízemí kostela pak 
děti nabraly síly a pokračovaly návštěvou 
muzea, kde se nás ujala kronikářka paní 
Věra Nejezová. Poutavě vyprávěla o dří-

vějších zvycích a tradicích – děti si zkusi-
ly hodit střevícem, pouštět lodičky i věš-
tit budoucnost zpod hrnečků. Tříkrálová 
pouť do Sazovic se vydařila, počasí, které 
připomínalo spíše jaro, nás provázelo ce-
lým dnem. Velké poděkování patří všem 
třem jmenovaným sazovickým tetinkám-
-babičkám, které pro nás naučné dopo-
ledne připravily a ve svém volném čase 
byly ochotné se věnovat našim Veverkám 
a Zajíčkům.

Dopravní hrátky – 25. ledna a 8. února
Již druhým rokem probíhá v naší mateř-

ské škole dílčí aktivita ve spolupráci s lek-
torkami DDM Sluníčko – paní Dolinovou 
a paní Pavelkovou, v níž se děti hravou 
formou učí základy dopravní výchovy. 
První lekce byla zaměřena na určování 
dopravních prostředků, řešení situace při 
přecházení vozovky, barvy na semaforu, 
základní dopravní značení a používání 
reflexních prvků. Ve druhé lekci se děti 
seznámily se složkami integrovaného zá-
chranného systému, vyzkoušely si přivo-
lání první pomoci, hasičů, policie a prak-
tické zvládnutí základů první pomoci. 
Všichni si obě dopolední akce velmi užili 
a za úspěšné plnění úkolů dostali odměny 
v podobě omalovánek s dopravní témati-
kou.

Masopustní karneval – 22. února
V tento den se v naší školce sešla spous-

ta pohádkových postaviček, řemeslníků 
i zvířátek – slavili jsme konec masopustu. 
Ve spolupráci s Agenturou Jana jsme pro 
děti připravili zábavné dopoledne v sále 
hasičské zbrojnice, kde na ně čekaly sou-
těže, štafetové hry, zpěv, tanec a nechybě-
la ani pohádka. Nejvíce legrace bylo při 
pěvecké soutěži v karaoke, ti nejodváž-
nější si pak mohli zahrát i v pohádce.

Čteme a vyprávíme dětem – 6. a 7. část
V úterý 7. března nás navštívila v ma-

teřské škole paní Veronika Strnadelová. 
Poutavým vyprávěním děti seznámila se 
svým řemeslem – švadlena. Předvedla 
všem, jak se správně měří míry před ši-
tím, stříhá látka podle střihu a co všechno 

A co úklid v obci? Díky zaměstnan-
cům obce, kteří se tomu pečlivě věnují, 
máme uklizeno. Nemalou píli potřebují 
květinové záhony, okrasné keře a údržba 
trávníků. Je na každém z nás, jak bude 
naše okolí vypadat. Bude-li upravené a 
uklizené, nebo zanedbané. Je vizitkou ne-

jen obce, ale i každého z nás, jak máme 
před svým domem uklizeno. Velkým ne-
švarem zůstává nezodpovědnost někte-
rých majitelů psů, kteří nesbírají po svých 
svěřencích exkrementy. Taktéž je nutné 
mít svého pejska na vodítku a neohrožo-
vat bezpečnost jiných psů a jejich maji-

telů. Tak na to prosím nezapomínejme.
Rád bych vás povzbudil do dalších dnů. 

Obec nejsem já a mně nejbližší na obec-
ním úřadě. Obec jste především vy. Je to 
naše společné dílo. Buďme každý hrdý na 
naši obec.

Váš starosta Petr Jurášek

Graf zobrazující nárůst deficitu nákladů na odpadové 
hospodářství naší obce.

Graf vývoje produkce SKO v Mysločovicích včetně prognózy 
do roku 2025 (kg/ob).

Cílem je 
dosáhnout 
hranice 
120 kg/ob
do roku 
2030.
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Vánoční akademie ZŠ Mysločovice
Naše Vánoční akademie má tradici více 

než dvě desítky let. V uplynulých dvou le-
tech jsme však byli nuceni akci zrušit kvů-
li covidovým opatřením. O to více jsme se 
v letošním školním roce na akademii těšili 
a předvánoční čas trávili poctivým tréno-
váním, přípravou kulis a kostýmů.

Dle plánu jsme týden před Vánocemi 
ještě stihli zrealizovat zvukovou zkouš-
ku, vychytat poslední mouchy. O pár dnů 
později, den před samotnou akademií, bylo 
ale všechno jinak! Ve škole chyběla více 
než polovina žáků, rovněž řady pedagogů 
prořídly. Vysoká nemocnost nás postihla 
v nejméně vhodný čas! Nedalo se nic dělat. 
Akademii jsme přesunuli na nové datum 
31. ledna 2023. „Vždyť vánoční období 
končí až Hromnicemi,“ utěšovali jsme se.

V klidu jsme uzavřeli první pololetí, oprá-
šili naše vystoupení. Pro jistotu jsme udělali 
novou zvukovou zkoušku. Během generál-
ky, při níž jsou přítomni všichni účinkují-

cí, pomalu do školy pronikala nostalgická 
vánoční atmosféra, která vygradovala ve-
čer během vystoupení pro rodiče, babičky, 
dědečky, starosty obcí, bývalé pedagogy 
i absolventy. Diváci viděli tanečky s hudeb-
ním doprovodem vánočních a populárních 
melodií, hrané scénky na motivy pohádek, 
filmů i vlastních 
scénářů, sportov-
ní ukázky dívek 
a chlapců, zdařilé 
chemické pokusy.

V závěru celé 
akademie zazpíva-
lo všech přibližně 
320 účinkujících 
společnou vánoční 
píseň. 

Vysoká účast di-
váků, jejich smích 
i slzy dojetí a ná-
sledný potlesk po 

každém vystoupení byly tou nejlepší od-
měnou pro všechny účinkující, od prvňáč-
ků až po deváťáky. Vánoční akademie na 
konci ledna měla svou neopakovatelnou 
atmosféru a my se již nyní těšíme na další 
ročník – Vánoční akademie 2023!

Mgr. Libuše Kračinová

lze ušít. Děti si mohly vystřihnout srdíč-
ko pomocí pravých krejčovských nůžek 
nebo zkusit přišít knoflík. Další setkání, 
zaměřené na povídání, se uskutečnilo ve 
středu 15. března v knihovně v Mysločo-
vicích. Zavítali jsme za paní knihovnicí 
Marií Fryštackou, která dětem objasnila 
původ knihy, pojmy ilustrátor a spisova-
tel, ukázala všem způsob půjčování knih. 
Na závěr nesměly chybět dětmi oblíbené 
čtenářské hádanky a rébusy. Děkujeme 
oběma hodným tetám, které nám věnova-
ly svůj volný čas.

Ilona Doleželová, 
zástupkyně ředitelky pro MŠ

Vánoční taneček

I nehořlavý materiál hoří…Sůl nad zlato
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Jak správně skladovat med  
v domácích podmínkách

Milujete med a zejména na zimu si 
chystáte zásoby, aby vás zimní plískanice 
nezastihly nepřipravené a vy si tak mohli 
vychutnávat hrnek čaje s medem v tep-
le a pohodlí svého domova? Přestože je 
trvanlivost medu téměř neomezená, aby 
tomu opravdu tak bylo, je nutné dodržo-
vat několik základních pravidel. A právě 
jeho správné skladování je nejdůležitější 
podmínkou ze všech. O medu hodně vy-
povídá i to, v jaké nádobě je prodáván. 
Pokud se na pultě v obchodě nachází 
v plastové nádobě, dejte od něj raději 
ruce pryč. Plast je totiž zárukou toho, že 
med v něm skladovaný rozhodně nepatří 
k těm nejlepším a nejkvalitnějším. Vždy 
preferujte raději med prodávaný ve skle. 
A klaďte důraz i na to, zda víko sklenice 
pořádně těsní a skleněná nádoba je čistá. 
Zejména pokud si med doma přeléváte 
z nádoby do nádoby, vždy jej přelévejte 
pouze do naprosto čistých sklenic s per-
fektně těsnícím víkem. Důležitou součástí 
správného skladování je teplota. Ta má na 
životnost medu velký vliv. Ideální teplota 
pro uskladnění medu je od 10 do 15 °C.

V takových teplotních podmínkách 
může med vydržet dokonce až 35 let! Je 
důležité také nepodceňovat správně za-
stíněné místo, přímé sluneční paprsky 
ani nadbytek světla nejsou pro med příliš 
vhodné. Ti z vás, kteří považují krystali-
zaci medu za špatnou, se mohou přestat 
obávat. Krystalizace medu je přirozený 
proces, který naopak poukazuje na jeho 
vysokou kvalitu. K houstnutí medu při-
spívá obsažené množství cukru v něm. Při 
krystalizaci nedochází ke ztrátě žádných 
důležitých látek. Někdo ale preferuje med 
tekutý, v tom případě doporučuji pořídit 
si med pastovaný, u kterého je díky speci-
ální metodě pastování narušena vlastnost 
krystalizování. A co se prospěšných látek 
týká, kvalitou jsou zkrystalizované i pas-
tované medy identické.

Řepkový med – mnohými neprávem 
zatracovaný

Každoročně se spousta polí v Česku za-
halí řepkou olejkou, která se následně vy-
užije v potravinářském průmyslu. Mimo

jiné se z ní získá i řepkový med, který je 
vhodný zejména pro sportovce. Co další-
ho byste o řepkovém medu ale měli ještě 
vědět? Většina lidí řepku na polích zatra-
cuje, ale řepkový med má natolik pozitivní 
vliv na lidské zdraví, že byste jej rozhod-
ně neměli zatracovat. V prvé řadě musíme 
vypíchnout jeho blahodárné účinky, kte-
ré spočívají i v tom, že napomáhá snížit 
riziko vzniku nádorových onemocnění. 
A to díky tomu, že obsahuje látky zva-
né brassinosteroidy. Na pultech obchodů 
poznáte řepkový med na první pohled. 
Po stočení má citronově žlutou barvu, po 
ztuhnutí je zbarven do bíla. Při zahřátí se 
ale opět zbarví do jasně žluté barvy. Veli-
kou výhodou tohoto medu je jeho vyso-
ký glykemický index, jenž je způsoben  
 

jeho vysokým obsahem glukózy. Je tedy 
vhodný jak pro aktivní sportovce, tak pro 
těžce pracující jedince a všechny, kteří 
potřebují dodat okamžitou porci energie 
v co nejkratším čase! Skvěle se hodí i do 
ranního hrnku kávy nebo čaje, protože má 
podobně povzbuzující účinky jako káva. 
Navíc se jedná o přírodní výrobek, který 
je snadno stravitelný, zdraví prospěšný 
a nijak váš organizmus nezatíží.

Aby se včelstvu u nás dařilo
Za poldrem k Míškovicím naši včelaři 

v roce 2021 vysadili 20 ks dřevin – 5 ks Jer-
línu japonského, 7 ks Svízele, 8 ks Dřínů. 
Stromy a keře zajistil pan Běhula a výsadby 
se zúčastnilo šest včelařů. Na tuto výsadbu 
přispěl finanční částkou obecní úřad.

Václav Žák, včelařský důvěrník
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Činnost JSDHO Mysločovice  
v prvním čtvrtletí roku

I letošní rok jsme hned 21. ledna v sedm 
hodin ráno začali prvním ostrým výjez-
dem. Jednotka byla vyslána operačním 
střediskem na padlý strom přes komuni-
kaci v lese směrem na Hostišovou. Jed-
notka za vydatného sněžení vyrazila v po-
čtu 1-4 na místo události, kde jsme spolu 
s HZS Otrokovice strom rozřezali, odstra-
nili a komunikaci uklidili. Poté jsme se 
vrátili zpět na zbrojnici. Další výjezd byl 
27. ledna, kdy jsme byli na žádost zřizo-
vatele vysláni k odstranění stromu poško-
zeného od bobra, který hrozil pádem přes 
cyklostezku mezi Mysločovicemi a Sa-
zovicemi. Vyjeli jsme v počtu 1-5 a toto 
rizikové kácení jsme zvládli a v pořádku 
se vrátili zpět na zbrojnici.

Členové jednotky, kteří jsou zařazeni 
jako obsluhovatelé motorových pil, ab-
solvovali pravidelný roční výcvik.

24. února proběhl velitelský den na sta-
nici v Otrokovicích, kde jsem se dozvěděl 
několik důležitých informací a novinek 
k činnosti jednotky.

Spolu s předsedou kontrolního výboru 
obce Mysločovice byla provedena inventu-
ra výstroje a výzbroje jednotky. Byly vyřa-
zeny staré jednovrstvé obleky s propadlou 
životností a také bylo z výjezdu vyřazeno 
již nevyhovující zásahové vozidlo IFA W50 
AS16. Vozidlo bylo prodáno do Retro mu-
zea Na Statku v Brně a bude tam zajímavým 
exponátem týkajícím se historie vozidel vy-
robených v tehdejším východním Německu.

Ve zbrojnici byl proveden úklid 
a přehledné uložení vybavení a máme 
teď potřebné místo při údržbě techniky 
a třeba dýchacích přístrojů. Pravidelně 
byly přezkoušeny všechny motorové 
stroje, kterými disponujeme, a samo-
zřejmě připravenost naší cisterny AVIA 
CAS 8.

V těchto dnech se rozhoduje o přidělení 
dotace Zlínského kraje na vybavení jed-
notek. Žádali jsme o dotaci na pořízení 
vybavení k likvidaci lesních požárů, dopl-
nění náhradních tlakových lahví k dýcha-
cí technice a akumulátorových svítilen.
Za JSDHO Mysločovice

Libor Utinek, velitel jednotky

Dobrý den všem,
také já bych za SDH ráda popřála do 

nového roku všem hlavně zdraví, štěstí 
a spokojenost.

V našem sboru se nic moc nemění. 
V lednu proběhla valná hromada, potom 
se konal tradiční Hasičský ples. Letos 
byla velká účast hlavně mladších ročníků, 
za což jsme rádi. Zábava byla skvělá a já 
tímto ještě jednou všem děkuji za pomoc 
při chystání. V únoru se pořádaly tradič-

ní Ostatky. Bohužel se letošní termín kryl 
s koncem pololetních prázdnin a hodně 
lidí bylo s rodinami na horách. Ale i tak se 
Ostatky konaly. Letos v závodním – for-
mulovém – duchu. Díky všem za uspořá-
dání.

Jelikož od letošního roku mohou s od-
pady nakládat jen obce, se sběrem železa 
budeme ještě informovat. Musím to pro-
brat s obcí a potom dáme vědět, jakou for-
mou a kdy se akce uskuteční.

Dále nás čekají od konce dubna Flori-
ánské poutě, svátek sv. Jana a místní pouť 
Svaté Trojice. Vyvrcholení bude na za-
čátku července, kdy 1. července budeme 
slavit výročí založení našeho sboru, a to 
již 130 let. Chystání je v plném proudu. 
Budeme se na vás moc těšit. Přeji vám 
krásné jaro.

Žaneta Holíková, 
starostka SDH

Za pukem až z Mysločovic
Lední hokej je týmový sport hraný na 

ledě. Jde o jeden z nejrychlejších sportů 
na světě. Hráči na bruslích dosahují vy-
sokých rychlostí a vystřelený puk někdy 
přesáhne i rychlost 175 km/h.

Hokej vznikl koncem 19. století v Kana-
dě (pravidla byla vytvořena v Montréalu 
v roce 1878), ale brzy se rozšířil i do Evropy 

(hlavně severní a střední) a později částečně 
i do Asie. První záznam o hokejovém utkání 
konaném na známém místě a ve známý čas, 
se zaznamenaným výsledkem mezi dvěma 
týmy je ze 3. března 1875 a uskutečnilo se 
v Montréalu na Victoria Skating Rink.

Také naše malá obec kdysi měla svůj 
malý hokejový oddíl a třeba ještě nedávno 

se spartakiádní hřiště proměnilo na ledo-
vou hrací plochu. V tomto čísle obecních 
novin jsem si pro vás připravil rozhovor 
s hokejovým mistrem Jakubem Šlahařem, 
který u nás v obci žije. Že jste jej třeba 
ještě nepotkali? Není se čemu divit, život 
vrcholového sportovce moc volného času 
nenabízí…
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JAKUB ŠLAHAŘ
Narozen: 26. dubna 1991
Výška/váha: 184 cm/82 kg
Post: útočník
Hůl: levá
Kariéra:  
HC Zlín, Val-d‘Or Foreurs  
(QMJHL – Kanada), HC Olomouc, 
SK Horácká Slavia Třebíč,  
HC AZ Havířov, LHK Jestřábi  
Prostějov, Aukro Berani Zlín,  
HC Zubr Přerov, PSG Berani Zlín, 
HC Frýdek-Místek,  
HC RT Torax Poruba
Úspěchy:  
mistr republiky U18 (2006/07 s HC 
Zlín), mistr republiky U20 (2009/10 
s HC Zlín) – v téže sezóně hráč s nej-
větším počtem asistencí v play-off 
(8), vicemistr republiky (2012/13  
s PSG Zlín)

Jakube, lednímu hokeji se věnuješ 
zhruba od šesti let, máš i jiné zaměstná-
ní nebo se opravdu věnuješ jen sportu?

Žádné jiné zaměstnání nemám a zatím 
nepotřebuju. Zatím je to v takové fázi, 
kdy to mě i moji rodinu uživí, takže to 
takhle stačí.

Kolik hodin týdně trénuješ?
Tréninky máme každý den, samo-

zřejmě i v sobotách a nedělích, protože 
dvakrát až třikrát do týdne jsou zápasy. 
Ráno před zápasem je trénink, odpoled-
ne zápas. Toto všechno je vlastně v prů-
běhu hokejové sezóny, která trvá zhru-
ba od konce července do konce března 
nebo dubna, záleží, jak je tým úspěšný.

Jaké typy tréninků zahrnuje tvůj tré-
ninkový plán?

Tréninkový plán – tak každá nová se-
zóna startuje prvního května. Je v ní 
obsažena suchá příprava (mimo led), 
ta trvá zhruba dva měsíce, od té půlky 
července, a ta zahrnuje veškerou silo-
vou přípravu, posilovny, cvičení s vlast-
ní vahou. Potom samozřejmě nějaký  
spinning, jízda na kole venku, běhání na 
atletické dráze, různé sporty nahrazující 
ten hokej, jako kolektivní. Může to být 
basketbal, fotbal nebo florbal v té letní 
přípravě, ten se hodně využívá. Takže to-

hle zahrnuje ta suchá příprava, kde jako-
by nabíráme ten objem, přes to léto. Pak 
začne ta příprava hokejová. Takže je tam 
zhruba nějakých šest týdnů do přípravy na 
ledě. Tam se hodně trénuje kondiční brus-
lení, taktické věci, fyzické věci, které je 
potřeba do toho hokeje zapracovat a je na 
to čas před tou sezónou. To se trénuje před 
sezónou, v předsezónním období.

Potom, jak sezóna nastartuje a jsou 
k tomu různé mistrovské zápasy, tak už 
se ten trénink směřuje spíše k taktické 
stránce a řešení situací použitelných do 
té hry. To je samozřejmě na každodenní 
bázi. A jak říkám, víkendy přes tu sezónu 
nejsou praktický žádné. Je tam pak třeba 
jeden den volný za dvou- nebo třítýdenní 
období, takže je to fakt každodenní dřina.

Jak bys popsal svůj běžný den?
Tak momentálně mě zaměstnává klub 

HC Poruba Ostrava, přesně se to jmenuje 
HC RT TORAX Poruba. A je to tak, že 
ráno vstanu, nasnídám se, sednu do auta 
a jedu do Ostravy. To je zhruba hodinku, 
hodinku a půl, jak kdy. Jedu do práce, 
jako každej jinej. Přijedu a dám si kafe, 
jako každý v práci, a začnu se připravovat 
na ten trénink suchou částí, suchou roz-
cvičkou. To znamená nějaké rozběhání, 
rozcvičení, švihadlo, skákání a tak. Kaž-
dý den se to obměňuje, to není každý den 
stejné. I posilovna se do toho započítává, 
do té rozcvičky, nebo spinningová kola, 
rotopedy a tak dále. Takže to je suchá 
příprava před tréninkem. Potom je ostrý 
trénink na ledě, který trvá zhruba hodin-
ku nebo hodinku a půl, každý den odlišně, 
podle toho, jaké máme zápasové dny.

Když odpoledne není zápas, tak po tré-
ninku je nějaká regenerační složka, třeba 
půlhodinová nebo hodinová, záleží, jak 
který hráč co potřebuje a co využije pro re-
generaci. Je tam zase nějaký výklus, výběh, 
vyšlapání na kole, různá protažení a pro-
tahovací cviky. Máme k dispozici i saunu 
nebo vířivku nebo maséra. Záleží, co který 
hráč potřebuje a co se mu zrovna hodí v ten 
den, když není zápas. Potom už vlastně ta 
tréninková část končí a jedu domů.

Když je to zápasový den, tak de facto to 
odpoledne probíhá stejně nějakou suchou 
rozcvičkou a tréninkem na ledě, který je 
samozřejmě kratší. Odpoledne je odpoči-
nek, společný oběd s týmem. Odpolední 
fáze je zápas. Sejdeme se dvě hodiny před 
zápasem a zase je tam suchá rozcvička, 

potom ostrá rozcvička na ledě a pak je sa-
motný zápas, který trvá zhruba dvě, dvě 
a půl hodiny čistého času. To se hraje do 
večerních hodin a po zápase je zase ně-
jaká regenerace typu vyšlapání, vyběhání 
a potažmo nějaký ty koupele, wellness 
nebo tak něco.

Co považuješ za svůj největší úspěch 
a co považuješ za největší úspěch týmu?

Upřednostňuju asi ten úspěch celého 
týmu. Samozřejmě nějaké dílčí úspěchy 
individuální typu střelené branky nebo 
nedávno, když se mi podařilo střelit  
hattrick v mužské kategorii, jakože tři 
góly za zápas – to tak jako zahřeje na 
srdíčku, ale furt je to takový krátkodo-
bý úspěch. Kdežto ten týmový úspěch je 
dlouhodobější. Když ta sezóna trvá něja-
kých šest nebo sedm měsíců a ty si jdeš za 
tím cílem skončit na konci sezóny co nej-
úspěšněji a být co nejlepší a něco vyhrát. 
To upřednostňuju.

Bohužel se mi nikdy nepodařilo vyhrát 
hokejovou extraligu v Česku a skončil 
jsem těsně pod vrcholem v sedmém zá-
pase finále, kdy tedy Zlín prohrál s Plzní 
v roce 2013. To byl asi největší úspěch, 
co jsem v mužské kategorii zažil. Sice 
jsme skončili pod vrcholem, to je smut-
né, ale koneckonců to byl úspěch a tu 
stříbrnou medaili mám do dneška. Ale 
jako největší týmový úspěch, co jsem 
zažil, když jsme v juniorské extralize, 
když jsem měl devatenáct roků, tak jsme 
vyhráli českou juniorskou extraligu. Do-
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konce jsem ve finále, to byl takový dvoj- 
úspěch, v prodloužení střelil vítězný zla-
tý gól. Pak jsme měli zlaté medaile, takže 
to byl takový dětský největší úspěch, co 
jsem zažil. Doufám, že na mě ještě nějaký 
dospělý čeká.

Jaký je tvůj vztah ke sportu?
Když jsem byl mladší, tak už asi tím vy-

děláváním nějakých peněz, ale teď se to 
mění tím, že mám rodinu, dva malý kluky, 
a člověk chce tu rodinu zabezpečit. Takže 
se snažím odvádět maximum na tom ledě, 
tak abych byl maximálně ohodnocený, pro-
tože v tom hokeji je to tak daný, že to není 
jak v zaměstnání, když dělníci u pásů mají 
stejné peníze. Tady každý hráč má jinou vý-
platu a to, co si sám uhádá nebo s pomocí 
nějakýho svýho hráčskýho zástupce, jakou 
si vyjedná smlouvu. Takže každý hráč se 
snaží každý den odehrát to svoje maximum, 
prostě další smlouva, co přijde, po další 
a další sezóně, tak aby byla co nejlepší.

Člověk to samozřejmě nemůže dělat 
dlouho, ten hokej nebo ten profesionální 
sport, tak chce tomu vydat veškerou ener-
gii, tak aby byl nejlépe ohodnocen. Samo-
zřejmě čím jsem starší, tím víc hledím tady 
na tu stránku, abych zabezpečil rodinu, 
aby každodenní chod rodiny byl v pořád-
ku a měli jsme kde bydlet a co jíst a mohli 
jsme po sezóně na dovolenou. Takže už to 
beru spíš z pozice toho, že je to moje kaž-
dodenní práce, ale navíc i koníček, ke kte-
rému jsem byl vedený jako malý. Ten sport 
mi přirostl k srdci a dělám to, co mě baví.

Je to pro mě koníček a zároveň zaměstná-
ní, které mě uživí. Takže ta láska k hokeji ve 
mně zatím je a zdraví drží, takže věřím, že 
to tak bude ještě chvilku pokračovat.

Prošel sis ve své kariéře nějakou krizí?
Největší krizí jsou vždycky zdravotní 

problémy. Já jsem v patnácti letech měl 
velký zdravotní úraz při hokeji, kdy jsem 
měl zlomenou stehenní kost. To mě vyřa-
dilo téměř na půl roku. Navíc to bylo ve 
fázi, kdy se moje patnáctiletý tělo ještě 
vyvíjelo a zlomilo se mi to blbě v růs-
tové zóně. Vesměs mě to dohání i dnes. 
Je to šestnáct let starý zranění a pořád 
tady nějaké dozvuky toho zranění jsou 
a s přibývajícím věkem budou, takže 
nějaký bolesti zad a třísel. Všecko to na 
sebe navazuje. Takže samozřejmě nej-
větší krizí každého sportovce je zranění,  
každý chce být zdravý a dělat ten sport co 

nejdýl a dělat to, co ho baví, co nejdýl. 
Takže největší krizí bylo tady to zranění 
a potom takové ty menší krizovky, když 
se nedaří, nebo jakékoli problémy ať už 
v klubu, nebo týmu. To ale většinou „pře-
hasí“ ta láska ke sportu. A když je člověk 
zdravý, tak to chce dělat co nejdéle.

Co si představíš pod pojmem motivace?
Motivace se pro mě postupem času 

mění. Měl jsem jinou motivaci ve dvace-
ti letech. V patnácti jsem se viděl v NHL 
a jako Jarda Jágr a další hvězdy světového 
hokeje. Ve dvaceti jsem se taky viděl ně-
kde, kde bych mohl hrát na špici a vydě-
lávat majlant, obrovský peníze a přehazo-
vat je vidlema a tak dále. S přibývajícím 
věkem to ale víc a víc otevírá oči. Nechcu 
říkat, že jsem nějaký starý hráč, to ne, ale 
už hledím spíš motivačně tak, abych byl 
zdravý a potom následně prospěšný tomu 
týmu. Motivace je pro mě i být stále nej-
lepší, aby o mě byl prostě pořád zájem 
a o mé služby v tom hokejovém dění nebo 
prostředí a aby mě to mohlo pořád živit. 
A aby se ten nástup do klasického zaměst-
nání, což mě čeká, oddálil co nejdál.

Co ti pomáhá k odreagování?
Tak hlavně ti dva caparti doma. Rodi-

na, rodina je to největší odreagování, co 
momentálně mám. Teď je to i dům, co 
jsme tady v Mysločovicích před dvouma 
rokama postavili. Práce kolem domečku 
a vždycky je to to nádherný, že člověk 
může vylézt na čerstvý vzduch a posekat 
zahradu. Já vím, že některý to otravuje, 
mě už taky kolikrát, ale furt je to lepší než 
ležet někde a zvedat těžký činky. Tak radši 
posekat zahradu a odreagovat se od toho.

Ale je to hlavně rodina a široké okolí. 
Ať už jsou to moji rodiče, tcháni a takto 
široká rodina, tak trávení času s nima. Sa-
mozřejmě každý to se mnou chce probí-
rat, jak to funguje, jak se zrovna daří nebo 
nedaří, ale pořád ten čas strávený s těma-
to lidma mě nabíjí k dalším výsledkům 
a další práci.

Jiné odreagování může být další sport. 
Já hraju tenis, rád si zahraju fotbal i s přá-
teli. Nebo když s dětma vyrazíme na pro-
cházky, kde načerpávám energii pro ten 
sport.

Kde se vidíš v budoucnu?
V NHL už teda ne…
Samozřejmě s přibývajícím věkem, 

když je mi třicet jedna a bude mi třicet 
dva, ten profesionální sport se dá dělat 
do nějakých třiceti pěti, maximálně čty-
řiceti let. Já samozřejmě nejsem nějaký 
Jarda Jágr, který bude hrát přes padesát. 
Ale věřím tomu, že mě ještě někde nějaký 
úspěch čeká a zatím se cítím v pořádku 
a zdravotně v pohodě na to, abych mohl 
nějakému týmu přispět svým dílem, takže 
věřím, že na mě ještě někde něco čeká.

Chtěl bych to dělat co nejdéle a taky je 
to sport, který bych chtěl dělat i potom, 
jak už se tím nebudu živit, jen tak pro 
radost. A vlastně, až na jeden výlet, kdy 
jsem v osmnácti hrál v kanadské juniorce, 
jsem nikde nebyl. Chtěl bych si zkusit ješ-
tě nějaké zahraniční angažmá, vzít rodin-
ku, manželku s dětma a vyrazit do zahra-
ničí třeba na jednu sezónu. Zkusit si život 
v zahraničí jako takový a hokej odlišný.

Samozřejmě bych to chtěl dohrát tady 
doma, ve Zlíně a chtěl bych se vrátit domů. 
Protože Zlín je taková dědina s trolejbu-
sem a všichni tady sledujou hokej a fotbal. 
Ale to zahraničí mě láká. I manželka by 
chtěla vycestovat na jeden rok, na sezónu, 
i s dětma, aby se naučili jazyk. Takže to je 
taková vidina, co bych chtěl zkusit.

Budeš své dva syny vést k hokeji?
Ten starší, Jáchymek, je takový pohybo-

vě slabší, takže si myslím, že si k tomu ani 
moc cestu hledat nebude. A co zjišťujem 
s manželkou, tak má spíše nadání v hudbě 
a ke knížkám a tak. A ten mladší, Toník, tak 
to je takový drak. Ten si myslím, že pokud 
ještě budu hrát a on to bude vnímat, tak si 
myslím, že tomu nezabráním, aby si vzal 
hokejku a začal práskat do tenisáku nebo 
do puku nebo kopat do balónu. I když to už 
jsme ho párkrát přistihli, že kopal do baló-
nu a vzal si florbalku a práskal do míčku.

Určitě cíleně je k tomu nebudu vést, ale 
pokud budou chtít, tak jim pomůžu a budu 
to v nich rozvíjet, dokud je to bude bavit. 
Bez žádného nátlaku. Pokud k tomu bu-
dou mít stejnou lásku jako já odmalička, 
tak budu rád, když to budou dělat. Ale 
úplně stejně rád budu, když budou zpívat, 
tancovat a chodit do klasický práce.

V každém případě budu šťastný, když 
oni budou šťastní.

Děkuji za příjemný rozhovor a pře-
ji hlavně pevné zdraví, spoustu gólů 
a úspěšnou sezónu.

Václav Utinek
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Zprávy z oddílu stolního tenisu
Milí čtenáři, příznivci sportu,
od posledního čísla obecních novin 

uplynulo čtvrt roku a stolně tenisová se-
zóna 2022/2023 se pomalu, ale jistě chýlí 
ke konci.

Tradičně člensky nejpočetnější akci 
a zároveň pravidelnou tradici, Štěpánský 
turnaj, jsme opět uskutečnili dne 26. pro-
since pro dospělé a 28. prosince pro děti 
a mládež.

Turnaje dospělých se letos celkem 
zúčastnilo osmadvacet hráčů včetně ně-
kolika zástupkyň něžného pohlaví. Ne-
chyběli ani naši kamarádi z oddílů TJ 
Sokol Kostelec-Zlín, Orel Zlín, TJ Sokol 
Šarovy, KPST – SK Louky, TJ Sokol Sa-
laš a PPK Malenovice. Celkem se u nás 
v herně potkali hráči z jedenácti oddílů. 
Právě díky účasti přespolních hráčů je 
možné na vlastní oči spatřit hru nejrůz-
nějších kvalit. Hráče začátečníky, ale i li-
gové, hráče vyznávající útočný i obran-
ný styl hry. První místo obhájil Michal 
Adamec, mysločovický odchovanec nyní 
hrající 3. ligu za TJ Sokol Kostelec-Zlín, 
který ve finále porazil dalšího mysločo-
vického odchovance Milana Kolaříka 
mladšího nyní hrajícího za Pivovarský 
ping-pongový klub Malenovice. Třetí 
místo nakonec vybojoval David Chmelík 
z TJ Sokol Praha-Běchovice nad domá-
cím Radkem Žákem. V turnaji čtyřher 
tradičně zvítězilo duo otec a syn Zdeněk 
Gazdoš s Dominikem Gazdošem nad 
dvojicí Radek Kalod a Radim Kůřil z TJ 
Vlast Ježov.

O dva dny později, tedy 28. prosin-
ce, proběhl i vánoční turnaj mládeže, 
kterého se zúčastnilo celkem deset dětí. 
I tento turnaj proběhl již tradičně v po-
hodové a volné atmosféře. Pro všechny 
účastníky bylo připraveno nejen potřebné 
občerstvení, ale také památeční medaile 
a spousta krásných cen. Tři nejlepší ob-
drželi i poháry. První místo po bratrském 
souboji vybojoval Filip Břenek nad An-
tonínem Břenkem. Třetí místo pak opět 
v bratrském souboji vybojoval Filip Volf 
nad Jakubem Volfem. Na dalších místech 
se umístili Magda Kračinová, Petr Kame-
nec, Marie Fryštacká, Tomáš Utinek, On-
dřej Fryštacký a Jana Látalová.

Za celý oddíl mohu napsat, že jsme vel-
mi potěšeni z tak hojné účasti na tradici, 
kterou držíme již pět dekád. Zároveň také 
děkujeme Obci Mysločovice za veškerou 
podporu.

A jak vypadá konec sezóny v jednot-
livých družstvech? A mužstvo v krajské 
soutěži ukončilo sezónu na výborném 
4. místě. Díky tomu i příští rok budeme 
hájit barvy naší obce po celém kraji.

B mužstvo je ke konci soutěže uprostřed 
tabulky a dvě kola před koncem podává 
poměrně solidní a stabilní výkon. C muž-
stvu se v letošní sezóně příliš nedaří, a tak 
až poslední kola rozhodnou o jeho osudu 
v okresní soutěži 3. třídy. Družstvo mláde-
že v letošní sezóně doslova dře. Prozatím 
však vidíme pouze dílčí úspěchy. Nutno ale 
napsat, že naše děti nastupují proti mno-
hem starším, zkušenějším a stolně tenisově 

vyhranějším soupeřům, a tak spíše jen če-
káme, kdy se karta obrátí a i naši nástupci 
začnou vyhrávat. Děti sbírají zkušenosti jak 
v Okresní lize mládeže, tak i v bodovacích 
turnajích a okresních přeborech, kde nastu-
pují k herně vyrovnaným soupeřům. V pro-
sinci se naše mládež účastnila bodovací 
soutěže ve Slavičíně. Zde se sešlo celkem 
pětapadesát mladých hráčů a hráček stol-
ního tenisu. Barvy TJ Sokol Mysločovice 
hájili Magdaléna Kračinová, Jakub a Filip 
Volfovi. Všichni měli kladnou bilanci výher 
a ze soutěže odjížděli s velmi dobrou nála-
dou. Na březnovém okresním přeboru mlá-
deže v kategorii mladších žáků byli Jakub 
Volf na perfektním 5. místě, Petr Kamenec 
na 6. místě a Melanie Volfová na 10. místě. 
Dalších přeborů se účastnili Filip a Antonín 
Břenkovi a Jakub Volf. Opět si výborně za-
hráli a bylo vidět jejich velké zlepšení.

Za celý oddíl vám, milí čtenáři, přeji 
krásné jarní období.

 Filip Mokrý

Vánoční turnaj 2022

Okresní přebor mládeže ve Slavičíně; zleva: 
Melanie Volfová, Petr Kamenec, Jakub Volf
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Cykloexpedice „Poodří 2023“
Letošní cykloputování organizované 

TJ Sokol Mysločovice zamíří na sever 
Moravy, do oblasti Poodří a k okraji 
Vítkovské vrchoviny a Oderských vr-
chů. CHKO Poodří se nachází podél 

toku řeky Odry se slepými rameny, 
s množstvím druhově bohatých rybní-
ků, lužními lesy a nivními loukami.

Akce se koná v termínu 29. dub-
na – 1. května a při nepřízni počasí se 

může posunout na termín 6.–8. květ-
na. Přihlásit se na tuto sportovní akci 
a získat bližší informace můžete u pana 
Zdeňka Gazdoše, Mysločovice 178, tel.  
736 714 936.

Orlické hory 2023
TJ Sokol Mysločovice organizuje ve 

dnech 12.–15. srpna sportovně turistic-
kou akci.

Čtyřdenní sportovní akce je zaměřena 
na turistiku v krásném prostředí Orlic-
kých hor a součástí pobytu bude i ce-
lodenní výlet do oblasti Broumovských 
skal.

Akce je určena pro všechny přátele 
turistiky a zdravého pohybu v přírodě 
všech generací.

Ubytování a stravovací polopenze 
jsou zajištěny v Hotelu Alba v Deštném 
v Orlických horách.

V nepovinném programu této spor-
tovní akce je mimo návštěvu Brou-
movských stěn a výstup na nejvyšší 
horu Orlických hor Velkou Deštnou, 
kde je z velké části možno využít la-
nové dráhy, návštěva naučných ste-
zek, Muzea turistiky, zimních spor-
tů a řemesel, blízkých rozhleden, 
jednoho lázeňského města v Polsku 
a poslední den pobytu bychom se 
rádi podívali do městečka Potštejn 
se zříceninou hradu a zámkem stej-
ného jména s krásnou zámeckou  
zahradou.

Na místo našeho pobytu nás dopraví 
a přiblíží k navštíveným oblastem naši 
spolehliví autobusoví dopravci.

Přihlásit se či získat podrobnější 
informace můžete u Zdeňka Gazdo-
še, Mysločovice 178 na telefonu  
736 714 936 nebo u Jany Šilhánové, 
Mladcová 525, tel.: 602 742 024.

Na účast se těší organizátoři 
z TJ Sokol Mysločovice.

Kristýna Utinková  
vybojovala 

 8. místo v italské  
Veroně

Na konci března se rozjel Evropský 
pohár v bikrose, který se uskutečnil ve 
Veroně, a Kristýna Utinková z Myslo-
čovic dokázala vybojovat 8. místo v ka-
tegorii Women 17+.

„I když jsem sice trochu zápasila se 
zdravotními problémy, podařilo se mi 
dobře odjezdit všechny rozjížďky a ko-
nečné 8. místo je pro mě úspěch. Ve finá-

le jsem sice špatně od-
startovala, ale i tak se 
závodní víkend poda-
řil. Začátkem dubna mě 
čeká další závod v Bel-
gii a ráda bych zopako-
vala dobrý výsledek.“

Gratulujeme!
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Není beseda jako Beseda
Vážení spoluobčané, sousedi, kamarádi,

chci vás touto cestou seznámit s tančením dospělých v naší obci. 
V úterý navečer se beseduje v sále na hasičské zbrojnici v Mysločovicích. 

Jedná se o tancování Besed a to České, Moravské a Hanácké. 
Pokud máte zájem, je vám více než 18 let a jste pár, srdečně vás vítáme mezi nás.

Bližší informace podá Martin Budiš, budism@seznam.cz, mob.: 607 599 364.


